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§ 45  Fastställande av dagordning 

Beslut 

Förbundsdirektionen för Miljöförbundet Blekinge Väst godkänner förslaget till 
dagordning. 

__________ 

 

 

 

§ 46  Justering av protokoll 

Beslut 

Bengt-Åke Karlsson (M) utses att jämte Miljöförbundets ordförande Linda Rehn (S) 
justera dagens protokoll 2024-05-16. 

__________ 
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§ 47 Presentation av Avloppsgruppen 

Avloppsinspektörerna Alexandra Boijsen och Imi Backteman presenterar sig själva och 
sitt arbete med enskilda avlopp. 

__________ 
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§ 48  Beslut att avsluta ärende utan vidare åtgärd gällande 
bristfällig temperatur i lägenhet, d.nr. 2023/1134 

Beslut 

Vi, Miljöförbundet Blekinge Väst, beslutar att avsluta ärendet gällande klagomål på 
bristfällig temperatur i lägenhet på fastigheten , med adress  

, och lämna ärendet utan vidare åtgärd. 

Beslutet riktas till  med org.nr. . 

Beslutet fattas med stöd av 26 kap. 9 § miljöbalken (1998:808) (MB) med hänsyn tagen till 
2 kap. 7 § MB.  

Enligt 37 § förvaltningslagen (2017:900) (FL) beslutar vi också att upphäva tidigare beslut 
om att vidta åtgärder i lägenhet daterat 2023-12-21, med diarienummer 2023/1134-25. 

Motivering av beslutet 

En god bostadsmiljö ska erbjudas hyresgästen så länge den bor där. Det är 
fastighetsägaren/verksamhetsutövaren som ska se till att bostaden uppfyller de krav som 
kan ställas utifrån MB samt föreskrifter som meddelats med stöd av MB.  

Enligt 26 kap. 9 § MB får en tillsynsmyndighet, i det enskilda fallet, besluta om de 
förelägganden och förbud som behövs för att MB samt föreskrifter, domar och andra 
beslut som har meddelats med stöd av MB ska följas. 

Fastighetsägaren har vid upprepade tillfällen bokat tid för utförande av operativ 
temperaturmätning i lägenheten i enlighet med vårt beslut (2023/1134-25) om 
föreläggande att vidta åtgärder i lägenhet på fastigheten . 

Mätningen har fått ställas in vid samtliga tillfällen då fastighetsägaren nekats tillträde till 
lägenheten. Den som nekat tillträde är också den person som klagar på inomhusklimatet. 

På uppdrag av hyresgästens familj har  genomfört en mätning av relativ 
fuktighet och temperatur i aktuell lägenhet 2024-02-07. 2024-03-24 genomförde även 

 en kontroll av självdraget samt mätning med värmekamera av 
yttervägg i lägenheten. Hyresgästen har även sammanställt ett protokoll av egna 
mätningar i lägenheten med IR-termometer. I de nämnda mätningar och kontroller 
framgår inte något resultat av den operativa temperaturen i lägenheten. Således anser vi 
att dessa mätningar inte är utförda i enlighet med vårt beslut (2023/1134-25) och vi kan 
därmed inte göra en bedömning om fastighetsägaren bör vidta de åtgärder som föreslås i 
de rapporter som redovisats. 

Enligt 2 kap. 7 § MB gäller krav på åtgärder endast i den utsträckning det inte kan anses 
orimligt att uppfylla dem. Vi bedömer att fastighetsägaren inte har, eller har haft, 
möjlighet att följa vårt beslut (2023/1134-25) om att utreda temperaturen i lägenheten. 
Fastighetsägaren har nekats tillträde till lägenheten vid de bokade tillfällena för mätningen, 
och kommer enligt hyresgästen fortsatt nekas tillträde vid framtida mätningar. Vi utesluter 
inte att det kan föreligga olägenhet för människors hälsa i lägenheten, men då vi anser att 
fastighetsägaren inte har möjlighet att följa vårt beslut, anser vi heller inte att vi har 
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möjlighet att fortsätta handläggningen av ärendet. Därför finner vi att ärendet ska avslutas 
och lämnas utan vidare åtgärd. 

Enligt 37 § FL får vi som myndighet ändra ett beslut om vi anser att beslutet är felaktigt 
på grund av att det har tillkommit nya omständigheter. Då vi bedömer att fastighetsägaren 
inte har haft möjlighet att följa vårt tidigare beslut om att vidta åtgärder i lägenhet på 
fastigheten  anser vi att beslutet (2023/1134-25) daterat 2023-12-21, med 
diarienummer 2023/1134-25 ska upphävas. 

Bakgrund till varför vi fattar det här beslutet 

Vi fick 2023-03-24 en anmälan med ett förnyat klagomål på inomhusmiljön i en lägenhet 
på , i Karlshamns kommun. Ärendet har handlagts i två 
tidigare ärenden av oss (dnr 2019/248 och 2020/3499). Enligt  
(hyresgästen) har inomhusmiljön inte förbättrats sedan vi fattade beslut om att avsluta 
ärendet utan vidare åtgärd i ärende 2019/248. I nämnt beslut bedömde vi att dåvarande 
fastighetsägare behövde byta tätningslister i fönster och balkongdörr för att minska risken 
för olägenhet. Byte av tätningslister kunde inte genomföras då hyresgästen inte tillåtit 
fastighetsägaren att vidta åtgärden. Ärendet avslutades därför utan vidare åtgärd från vår 
sida. I ärende 2020/3499 kvarstod vår bedömning enligt ovan och inga nya 
omständigheter framkom vilket gjorde att även det ärendet avslutades utan vidare åtgärd. 

2023-03-30 får vi bilder från ett platsbesök i hyresgästens lägenhet där tjänstemän från 
stadsbyggnadsavdelningen och räddningstjänsten genomfört tillsammans med 
fastighetsägaren . 

Vi meddelar fastighetsägaren om förnyat klagomål 2023-04-05 där denne får möjlighet att 
redogöra för vilka åtgärder som är möjliga att vidta för att höja temperaturen i lägenheten. 

2023-04-11 inkommer fastighetsägarens representant med uppgifter om att det inte finns 
någon plan att byta fönster under år 2023 och det enda som de kan erbjuda hyresgästen är 
nya tätningslister eller en nyrenoverad lägenhet i samma område. 

Vi meddelade 2023-04-20 hyresgästen att fastighetsägaren gavs möjlighet att byta 
tätningslister i fönster och balkongdörr i ett första skede. 

Hyresgästen återkopplade till oss att tätningslisterna har bytts ut vid flera tillfällen men 
med samma dåliga resultat. Tätningslisterna hjälper inte mot drag och kallras, enligt 
hyresgästen. 

Med anledning av denna information meddelade vi fastighetsägaren om ovanstående och 
efterfrågade uppgifter om när senaste listbytet genomfördes samt hur detta gjordes. 
Fastighetsägaren fick även information om vår bedömning i ärendet innan fortsatt 
handläggning. 

Under perioden 2023-05-19 till 2023-06-13 har vi kontakt med hyresgästen i ärendet där 
hyresgästen uppmanas att återkomma till oss om hon till hösten upplever samma 
problematik med drag och kallras torts att tätningslisterna är korrekt placerade och sitter 
på plats. 

Vi fick 2023-11-03 information från hyresgästen att ett tredje listbyte nu var utfört och 
listerna runt balkongdörren var nu helt nya. Enligt hyresgästen har den som utfört bytet 
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av tätningslisterna, från fastighetsägarens bolag, konstaterat att tätningslisterna fortfarande 
satt bra i fönstret i sovrummet vilka inte byttes. Bytet av tätningslisterna ledde dock inte 
till någon förbättring av inomhusmiljön. 

Då vi tidigare fått information om att fastighetsägaren inte avser att vidta fler åtgärder än 
att byta tätningslister i aktuell lägenhet fattade vi 2023-12-21 beslut om att utreda 
temperaturen i lägenheten. Enligt beslutet (2023/1134-25), daterat 2023-12-21 med 
diarienummer 2023/1134-25, skulle fastighetsägaren i enlighet med 
Folkhälsomyndighetens allmänna råd om temperatur inomhus (FoHMFS 2014:17) utföra 
en operativ temperaturmätning och en utförlig mätning av golvtemperaturen. Resultatet 
av mätningen skulle redovisas till oss tillsammans med besiktningsmannens 
rekommendation om lämpliga åtgärder. Om åtgärder krävdes skulle en tidsatt åtgärdsplan 
utifrån resultatet av mätningen tas fram och redovisas till oss. 

Under perioden 2024-01-24 och 2024-02-27 var fastighetsägaren och hyresgästen i 
kontakt med varandra för att boka en tid för att utföra mätningen. Vid det första bokade 
tillfället blev mätningen inte utförd då  

. Hyresgästen undanbad då även deltagande av 
representanter från fastighetsägaren och uppgav att någon annan än besiktningsmannen 
inte skulle bli insläppt. Därefter gjordes ytterligare två försök att boka en ny tid för 
mätningen. Mätningen blev inställd vid båda dessa tillfällen då hyresgästen nekade 
fastighetsägaren tillträde.  

Under perioden 2024-02-28 och 2024-03-18 fördes kontakt mellan oss, hyresgästen och 
fastighetsägaren angående den fortsatta handläggningen av ärendet. För att kunna 
handlägga ärendet vidare uppmanade vi parterna om att de behövde komma överens om 
en lämplig lösning för att utföra mätningen i lägenheten.  

Då fastighetsägaren fortsatt nekades tillträde meddelade vi 2024-03-27 hyresgästen att 
ärendet överlämnas till vår politiska direktion för beslut.  

Hyresgästen har 2023-04-18 inkommit med två rapporter från mätningar som utförts i 
lägenheten på uppdrag av hyresgästens familj. Den ena rapporten avser mätning av relativ 
fuktighet och temperatur och är utförd av företaget  2024-02-07.  
bedömning är att det är kallras vid balkongdörr samt fönster i vardagsrum och sovrum. 
Deras åtgärdsförslag är byte av fönster och balkongdörr till lågenergifönster. Den andra 
mätningen är utförd av  2024-03-24 och avser kontroll av 
självdraget samt mätning med värmekamera av yttervägg. För att få en mer kontrollerad 
ventilation rekommenderar de konvertering av fastigheten till F-system. Då mätningen 
med värmekamera visade köldbryggor vid yttervägg och fönster rekommenderade de att 
isoleringen i väggar ska ses över samt att fönsterbyte utförs. Se rapporterna i sin helhet i 
bilaga 3 och 4. I bilaga 5 finns även ett protokoll med en sammanställning av egna 
mätningar som hyresgästen har utfört i lägenheten med IR-termometer och som 
skickades in till oss 2023-04-18. 

I de nämnda mät/kontroll-rapporterna framgår inte att någon mätning har utförts av den 
operativa temperaturen i lägenheten, i enlighet med vårt beslut (2023/1134-25). 
Hyresgästen påtalar även vid mejlkontakt 2024-04-18 att fastighetsägaren inte har utfört 
någon mätning enligt vårt beslut, och uppmanar till att mätningen fortsatt ska utföras av 
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fastighetsägaren. I samma mejl framför hyresgästen att fastighetsägaren inte är 
välkommen in i lägenheten i samband med utförandet av mätningen.  

Kommunicering 

Hyresgästen har löpande fått ta del av de uppgifter som framkommit i ärendet och som 
ligger till grund för beslutet.  

Information 

Att överklaga beslutet 

Detta beslut går att överklaga, se bilaga. 

Handläggning av ärendet 

Ärendet har handlagts av miljö- och hälsoskyddsinspektör Matilda Öhgren och 
avdelningschef Per-Ola Persson. 

__________ 

Bilagor 

1. Information om hur man överklagar 
2.  
3.  
4. Mätningar med IR-termometer  

 

Beslutet skickas via e-post till 
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§ 49  Delegationsordning enligt lag (2014:799) om 
sprängämnesprekursorer, d.nr. 2023/3070 

Beslut 

Förbundsdirektionen för Miljöförbundet Blekinge Väst beslutar att fastställa 
förvaltningens förslag till delegationsordning enligt lag (2014:799) om 
sprängämnesprekursorer, att gälla som ett tillägg till gällande delegationsordning, 
dnr. 2015/3181, beslutad 2015-12-03, senast reviderad av direktionen 2021-12-16, 
dnr. 2021/4407. 

Bakgrund 

Sedan den 2 september 2014 gäller en lag (2014:799) om sprängämnesprekursorer, d.v.s. 
kemiska ämnen som finns tillgängliga på marknaden och som tillsammans med andra 
ämnen kan användas för tillverkning av hemgjorda sprängämnen. Lagen innehåller 
kompletterande bestämmelser till Europaparlamentets och rådets förordning (98/2013) 
av den 15 januari 2013 om saluföring och användning av sprängämnesprekursorer, nedan 
EU-förordningen.  

Enligt lag (2014:799) om sprängämnesprekursorer ska kommunerna ansvara för tillsynen 
av att bestämmelserna i EU-förordningens artiklar 4.7 och 5 följs. Det som ska 
kontrolleras är (I) om de ekonomiska aktörerna kräver tillstånd i samband vid försäljning 
till enskilda samt (II) att märkningen av sprängämnesprekursorerna skett på rätt sätt.  

För att utöva tillsynen har tillsynsmyndigheten rätt att på begäran få de upplysningar och 
handlingar som behövs för tillsynen. Tillsynsmyndigheten har även rätt att få tillträde till 
lokaler där den ekonomiska aktören bedriver sin verksamhet. Detta gäller dock inte 
utrymmen som utgör någons bostad. Polismyndigheten ska lämna den hjälp som behövs 
för att tillsynen ska kunna genomföras. Tillsynsmyndigheten får meddela de 
förelägganden som behövs för att EU-förordningen ska följas. Föreläggandena får 
förenas med vite. Bestämmelserna finns i 7-8 §§ lagen om sprängämnesprekursorer. 

Förbundsdirektionen fastställde 2015-12-03 Miljöförbundet Blekinge Västs nu gällande 
delegationsordning. Tillägg till delegationsordningen behöver göras utifrån den nya 
lagstiftningen. 

__________ 

Bilaga 

1. Delegationsordning enligt lag (2014:799) om sprängämnesprekursorer 
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§ 50 Beslut om avslag på ansökan om stadigvarande 
försäljningstillstånd för tobak i detaljhandel, 
d.nr. 2023/2304 

Beslut 

Miljöförbundet Blekinge Väst avslår , org.nr. , ansökan om 
stadigvarande försäljningstillstånd för tobak i butiken  

.  

Beslut fattas med stöd av 5 kap. 2 § lagen (2018:2088) om tobak och liknande produkter.  

Motivering  

Miljöförbundet bedömer att sökanden, med hänsyn till sina ekonomiska förhållanden inte 
är lämplig att utöva verksamheten enligt kraven i 5 kap. 2 § lagen (2018:2088) om tobak 
och liknande produkter. Skäl till beslut framgår av utredning daterad 2024-04-25. 

Bakgrund 

 har som företrädare för , ansökt om 
tillstånd till stadigvarande försäljning av tobak och liknande produkter enligt 5 kap. 1 § 
lagen (2018:2088) om tobak och liknande produkter. Ansökan inkom till miljöförbundet 
2023-07-21 och bedömdes som komplett 2023-08-12.  

Kommunicering 

Kommunicering har skett löpande enligt 25 § förvaltningslagen.  

Laghänvisning 

5 kap. 2 § lag (2018:2088) om tobak och liknande produkter  

Ett tillstånd får endast beviljas den som visar att han eller hon med hänsyn till sina personliga och 
ekonomiska förhållanden och omständigheterna i övrigt är lämplig att utöva verksamheten samt att 
verksamheten kommer att bedrivas i enighet med de lagkrav som ställs upp i denna lag.  

Enligt proposition 2017/18:156 s 63  

Regeringen bedömer att det både är nödvändigt och ändamålsenligt att uppställa vissa krav i frågan om 
lämpligheten hos den som avser att bedriva tobaksförsäljning. Lämplighetsprövningen bör i allt väsentligt 
kunna ske på samma sätt som vid en ansökan om serveringstillstånd. Det beskrivs vidare att det vid 
ansökan av nya företag eller ny företagare kan vara befogat att sökanden redovisar en finansieringsplan, 
varav framgår varifrån kapitalet kommer, för att motverka tillkomsten av försäljningsställen som 
finansieras med illegala medel. Det kan också vara motiverat att kontrollera att sökanden inte är 
ekonomiskt beroende av någon som är olämplig att bedriva tobaksförsäljning eller är underkastad sådana 
ekonomiska åtaganden som väsentlig begränsar sökandens möjlighet att bestämma över försäljningsställets 
drift.   

Vidare står på s. 64 att när det gäller det underlag som krävs för att en myndighet ska kunna fatta 
beslut gäller normalt den s.k. officialprincipen, som innebär att det är myndigheten som har det yttersta 
ansvaret för ärendets utredning. När det däremot gäller ärenden där den enskilde ansöker om en förmån 
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eller ett tillstånd är den normala ordningen att sökanden visar att förutsättningarna för förmånen eller 
tillståndet är uppfyllda. För att markera detta föreslås att det direkt i lagtexten anges att tillstånd ska 
beviljas den som visar att han eller hon har förutsättningar att uppfylla villkoren. En bestämmelse med 
motsvarande utformning finns i 8 kap. 12 § alkohollagen. Sökanden kan sålunda åläggas att komma in 
med behövligt underlag från t.ex. myndigheter som har etablerade rutiner för hantering av relevanta intyg 
av olika slag, så som Kronofogdemyndigheten och Skatteverket. 

Enligt proposition 2017/18:156 s 63  

”När en juridisk person ansöker om försäljningstillstånd bör lämplighetsprövningen avse såväl den 
juridiska personen som den eller de fysiska personer som har ett betydande inflytande i rörelsen. Det är 
viktigt att tillståndsmyndigheten är uppmärksam på ansökningar där sökanden i själva verket företräder 
någon som vill undandra sig prövning, dvs. när det är frågan om ett s.k. bulvanförhållande. Exempel på 
situationer när sådana misstankar torde föreligga – och då en närmare utredning är påkallad- är bl.a. 
när en sökanden inkommer med en ansökan strax efter att en ”närstående” (släkting, fd. kompanjon 
eller liknande) bedömts som olämplig eller den personkrets som redovisats i ansökan återkommande 
ändras.” 

8 kap 12 § alkohollagen (2010:1622)  

Ett serveringstillstånd får endast meddelas den som visar att han eller hon med hänsyn till sina personliga 
och ekonomiska förhållanden samt omständigheterna i övrigt är lämplig att utöva verksamheten samt att 
verksamheten kommer att drivas i enlighet med de krav som ställs upp i denna lag. I lagkommentarerna 
framgår följande: Som framgår i lagtexten får serveringstillstånd endast meddelas den som visar att han 
eller hon med hänsyn till sina personliga och ekonomiska förhållanden samt omständigheterna i övrigt är 
lämplig att utöva verksamheten samt att verksamheten kommer att bedrivas i enlighet med de krav som 
ställs upp i denna lag. Kommunen anses ha möjlighet att – som en del i lämplighetsprövningen- begära att 
den som söker serveringstillstånd ger in en s.k. finansieringsplan som visar varifrån kapitalet till 
restaurangförvärvet kommer. Syftet med denna finansieringskontroll – som enligt förarbetsuttalden har 
utvecklats genom rättspraxis i många år- är i första hand att förhindra att köp av 
restaurangverksamheter används till att tvätta ”svarta” pengar till ”vita”, dvs. att köpet finansierats med 
medel som är obeskattade eller på annat sätt olagligt förvärvade.  

Information 

Ärendets handläggning 

Miljö- och hälsoskyddsinspektör Anna Dahlqvist Staaf har deltagit i handläggningen av 
ärendet.   

Att överklaga beslutet 

Detta beslut går att överklaga, se bilaga. För att överklagandet ska kunna prövas måste det 
komma in till miljöförbundet inom tre veckor från den dag då ni fick del av detta beslut, 
annars kan ert överklagande inte tas upp. 

__________ 

Bilaga 

1. Information om hur man överklagar 
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Beslutet skickas med rekommenderat brev till 

 
 

 

Kopia 

Folkhälsomyndigheten 
Polismyndigheten 
Länsstyrelsen Blekinge län 
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§ 52 Information om beslut gällande gallring av vissa 
handlingar som inte behövs för verksamheten, 
d.nr. 2024/1827 

Beslut gällande gallring av vissa handlingar som inte behövs för verksamheten har fattats 
av förbundsordförande Linda Rehn 2024-04-19, med anledning av pågående 
informationssäkerhetsarbete. 

Beslutet avser gallring av handlingar som rör miljöfarliga verksamheter, där 
Miljöförbundet varken är eller har varit ansvarigt tillsynsmyndighet för den miljöfarliga 
verksamheten. Handlingarna är äldre handlingar, som har skickats till Miljöförbundet som 
kopior för kännedom eller för yttrande. 

Ärendet har handlagts av verksamhetsutvecklare Sofia Engzell. 

__________ 

Bilaga 

1. Beslut gällande gallring av vissa handlingar som inte behövs för verksamheten, 
daterat 2024-04-19 

 

  



BILAGA 1 § 52/2024
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§ 53 Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
förvaltningen, d.nr. 2024/338 

Enligt kommunallagen kan en direktion uppdra åt ett utskott, åt en ledamot eller ersättare 
eller åt en anställd på miljöförbundet att besluta på direktionens vägnar. Beslut som fattas 
på direktionens vägnar ska anmälas till direktionen. 

En sammanställning av beslut fattade under perioden 2024-04-05 till 2024-04-25 har 
bifogats kallelsen till sammanträdet. 

__________ 
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§ 54 Miljöförvaltningen informerar 

Ekonomisk uppföljning 

Avdelningschef Per-Ola Persson redovisar det ekonomiska utfallet för perioden 1 januari 
– 30 april 2024. Intäkterna är fortsatt något lägre än budgeterat, beroende på att de inte är 
periodiserade fullt ut. 

Debitering har ännu inte gjorts för årets tillsyn av oljesanering från Marco Polo, vilket 
kommer att tillkomma på intäktssidan framöver. 

Personalkostnaderna för perioden är något lägre än budgeterat, beroende på att 
förvaltningen inte varit fullt bemannad under hela perioden. Personalkostnaderna 
förväntas vara i linje med budget när årets lönerevision är genomförd och föräldraledig 
personal åter kommit i tjänst. 

Fördelningsmässigt utgörs intäkterna till cirka hälften av årliga avgifter. Resterande del 
utgörs huvudsakligen av intäkter från fasta avgifter och timdebitering, vilka löper på bra. 

Personalfrågor 

Förbundschef Kaisa Sandstedt informerar om att två inspektörer på förvaltningen har 
sagt upp sig, en från livsmedelsgruppen och en från miljöskyddsavdelningen. Rekrytering 
av dessa tjänster kommer att påbörjas inom kort. Båda inspektörerna arbetar fram till 
början av juli. Nyrekryterade inspektörer beräknas vara på plats någon gång efter 
sommaren. 

Eldning av trädgårdsavfall 

Förbundschef Kaisa Sandstedt informerar om det aktuella läget med anledning av de nya 
reglerna avseende eldning av trädgårdsavfall. Ändringar som gjorts i avfallsförordningen 
innebär att det sedan den 1 januari 2024 är förbjudet att elda trädgårdsavfall utan dispens.  

I de lokala miljö- och hälsoskyddsföreskrifterna för våra kommuner finns sedan tidigare 
regleringar om eldning inom detaljplanelagt område och valborgseld. Ändringarna i 
avfallsförordningen medför att det från och med 1 januari 2024 är förbjudet att elda 
trädgårdsavfall överallt, även utanför detaljplaner som exempelvis på landsbygden. 

De nya reglerna har medfört nya oförutsedda arbetsuppgifter, som inte funnits med i 
årets planering eller behovsutredning. Miljöförbundet har fått mycket frågor via mail och 
telefon med anledning av de nya reglerna. Information om de nya reglerna har också 
tagits fram och bland annat lagts upp på förbundets hemsida. 

De nya reglerna har också inneburit att det har tillkommit handläggning av dispenser för 
eldning av trädgårdsavfall. Hittills har miljöförbundet fått in 31 ansökningar om dispens. 
Någon tillsyn på plats av majbrasor under valborg har inte genomförts. 

Förbundet kan inte ta betalt för handläggningen av dispenserna, då det inte omfattas av 
vår taxa. Förhoppningen är att Naturvårdsverket framöver ska gå ut med en omtolkning 
av de nya reglerna, och att en ändring av taxan därför inte ska bli nödvändig. 
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Avdelningschef Per-Ola Persson informerar om att det vid inspektion av  
 påträffats sådana brister att verksamheten måste hålla stängt, tills dess att 

bristerna har åtgärdats. Bland annat påträffades skadedjursspillning i köket. 

__________ 

 

 




